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korte ankers of ankers met een duidelijke curvatuur, gegoten van chroom-
cobalt-legering, onvoldoende buiging tot de proportionaliteitsgrens toelaten, 
om van praktische waarde voor de retentie te zijn. Overschrijding van de pro-
portionaliteitsgrens leidt immers tot verbuiging en daardoor tot verlies van de 
oorspronkelijke vorm van het anker. Bovendien worden daarbij te grote krach-
ten op de natuurlijke elementen uitgeoefend. Goudlegeringen laten ongeveer een 
tweemaal zo grote buiging toe, zijn derhalve van grotere praktische betekenis en 
worden minder snel verbogen. 

GAERNY (Zürich) besprak het door hem ontworpen scharnier voor het vrije 
eindzadel van de partiële prothese. Hij is geen voorstander van ingewikkelde 
drukbrekers en stelt aan het scharnier de volgende eisen: 1. het moet zo laag mo-
gelijk worden aangebracht; 2. de konstruktie moet uiterst nauwkeurig en zeer 
solide zijn; 3. er moet een geleidingsmogelijkheid zijn, waardoor zijdelingse be-
wegingen van het zadel uitgesloten zijn. Dit laatste bereikt hij met een om de 
scharnieras draaiend geleidingsvlak, dat, sagittaal gericht, in de drukbreker is 
opgenomen. (Zie verder ook bij de ronde-tafeldiskussie over dit onderwerp). 

Tafeldemonstraties waren er vele, teveel om op te noemen. Men staat telkens 
weer verbaasd over de vindingrijkheid van vele leden onzer professie, soms nut-
tig (BECK (Tubingen) met zeer fraaie en elegant uitgevoerde slotjes voor fixatie 
van brugwerk), soms van twijfelachtige waarde (van knoppen voorziene veer-
tjes, die sublinguaal retentie aan een onderprothese moeten verlenen). 

Daarnaast een grote verscheidenheid op allerlei gebied, waaronder een re-
searchgroep, onder leiding van STUART, die verschillende aspekten van de kaak-
bewegingen demonstreerde. Interessante demonstraties van week-blijvende 
kunstharsen (BATEs & SMITH, Manchester), van fraaie preparaten van zenuwuit-
einden in de gingiva (AITCHIrtsoN, Glasgow), van een eenvoudige methode tot 
het verkrijgen van een kompensatiekurve met behulp van waswallen 
(GEISSLER, Edinbrough), enz., enz. Het is mij niet mogelijk hiervan een over-
zichtelijk en voldoende verslag te geven. 

De enorme omvang van dit congres zal veel van de organisatoren hebben ge-
vergd. Zij kunnen evenwel de voldoening hebben, dat de organisatie bijzonder 
goed was en dat vele bezoekers onder de indruk zullen zijn gekomen van het ve-
le, dat er geboden werd. Een bezoek aan een dergelijk congres is echter aller-
minst een ontspanning! 

BINNENLAND 

HET 37e E.O.S.CONGRES TE GRONINGEN 

Het jaarlijkse congres der European Orthodontic Society werd dit jaar, onder voorzitter-
schap van Prof. BI]LSTRP., van 14 tot 19 juni, onder welhaast ideale omstandigheden te 
Groningen gehouden. 

Nog herinneren we ons de opmerkingen van diverse Nederlandse deelnemers ge-
durende het voor-laatste congres te Bologna, toen we, onder de indruk van de over- 
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weldigende ontvangst en entourage, tot elkaar zeiden: „Daar kunnen wij volgend jaar 
in Groningen niet aan tippen." 

Dat we hierin volledig in het ongelijk gesteld zijn is in de eerste plaats te danken aan 
de voorzitter (en zijn echtgenote!), die mede dank zij de hulp en toewijding van zijn staf 
en verschillende andere collegae, er in geslaagd zijn alle deelnemers een onvergetelijke 
herinnering te bezorgen. 

In de tweede plaats is het weer, meestal in ons landje de grote spelbreker, ons bijzon-
der gunstig gezind geweest, waardoor de buitenlandse deelnemers wel de meest prettige 
indruk hebben kunnen krijgen. 

Het nut van het houden van congressen, vooral wanneer deze bezocht worden door 
een groot aantal deelnemers, wordt steeds meer betwijfeld. De jaarlijkse ontmoetingen 
van de E.O.S. zijn echter gelukkig nog niet te groot en worden gekenmerkt door een 
prettige en ongedwongen sfeer. Men ziet er vele oude bekenden, wat de mogelijkheden 
tot discussie na de voordrachten aanzienlijk bevordert. 

Na een bijzonder originele en verzorgde openingsreceptie van de voorzitter en zijn 
echtgenote in de kliniek voor orthodontie op donderdagavond 14 juni, werd het con-
gres op vrijdag 15 juni officieel geopend door de Rector Magnificus, Prof. VAN Os, in 
het hoofdgebouw der universiteit. Alle voordrachten en demonstraties vonden plaats 
in de nieuwe vleugel van dit hoofdgebouw, die zich hiervoor uitstekend leent. 

Als onderwerpen waren aan de orde gesteld: het syndroom der Angle klasse II/1 
en voorts de röntgenologie. 

De tekst der voordrachten en demonstraties zal, zoals ieder jaar, weer verschijnen in 
de Transactions der Society. 

Naast het wetenschappelijk programma waren er een aantal „social events" ge-
organiseerd, die alle zeer geslaagd zijn. Behalve de reeds vermelde „presidents recep-
tion" noemen we de ontvangsten door de universiteit en het gemeentebestuur, een 
voortreffelijk cabaret in de schouwburg, terwijl het traditionele „banquet and ball" in 
hotel Braams te Gieten plaats vond. 

Op zondag 17 juni begaf het gezelschap zich met heerlijk weer naar de Friese meren, 
waar, na een boottocht, bij Grouw de zeilwedstrijden om de „Silver Mill" werden 
gehouden. 

Onder leiding van Mevrouw BIJLSTRA hebben ook de dames van interessante en 
onderhoudende excursies kunnen genieten. 

Zo zal de luisterrijke show van oude costumes en de volksdansen in Appingedam 
voor hen een blijvende herinnering zijn. 

Tot president voor het volgende congres werd gekozen Prof. HALLETT. Dit zal 
worden gehouden te Newcastle upon Tyne juli, 1963. 

Mogen velen de weg daarheen vinden! 	 V. HILLEGON D S BE R G 

HET„NATIONAAL COMITÉ” WORDT OPGEHEVEN 

De behoefte na de bevrijding aan herstel van het internationaal tandheelkundig contact 
in het kader van de Fédération Dentaire Internationale gaf indertijd het aanzijn van ge-
noemd college, zijnde zulks voorgeschreven door de reglementen van de F.D.I. voor 
landen met meer dan één professionele organisatie. In dit Comité hadden van elke ver-
eniging twee afgevaardigden zitting. Behalve F.D.I.-aangelegenheden voorzag het ook 
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in de aanwijzing van vertegenwoordigers van de professie bij congressen en andere 
manifestaties van internationale allure. 

In de loop van vooral de latere jaren heeft het internationaal overleg sterk aan inten-
siteit en veelvuldigheid gewonnen. Vooral in E.E.G.-verband wordt een voortdurend 
beslag gelegd op de aandacht en tijd van de personen die in deze materie zich speciaal 
hebben moeten inwerken en wier taak niet zo maar door anderen zou kunnen worden 
overgenomen. De Maatschappij heeft, mede doordat zij over het apparaat en de daar-
voor in aanmerking komende figuren beschikt, het leeuwedeel van dit werk tot zich 
getrokken, waarbij de beide andere verenigingen dit met vertrouwen aan de beroeps-
organisatie hebben overgelaten. 

Door deze verplaatsing van werkzaamheden, waarbij het zwaartepunt buiten het 
Nationaal Comité is komen te liggen, is inmiddels de vraag gerezen of in het licht van 
de sterk gewijzigde omstandigheden het Comité nog voldoende reden van voortbestaan 
heeft behouden. In een bespreking tussen afgevaardigden van de besturen der drie 
organisaties is hierop na rijp beraad ontkennend geantwoord. Op 12 november j.l. is 
derhalve tot ontbinding van het Nationaal Comité besloten, met ingang op 1 januari 
a.s. Dit betekent dat alle aangelegenheden van de F.D.I. en in E.E.G.-verband geheel 
en in goed vertrouwen aan de Maatschappij zullen worden overgelaten. De beide andere 
organisaties zullen tevens op genoemd tijdstip hun lidmaatschap van de F.D.I. be-
eindigen. 

Aangezien de aldus door de Mij te behartigen aangelegenheden niettemin de belang-
stelling blijven genieten van de beide andere verenigingen is een contactcentrum ge-
creëerd in de vorm van een „comité van overleg", bestaande uit de voorzitters en secre-
tarissen der drie verenigingen. Op gezette tijden zullen in dit als gesprekcentrum be-
doeld college de N. V. v. T. en het N. T. G. op de hoogte worden gebracht van de ont-
wikkelingen in internationaal verband. Ook binnenlandse aangelegenheden waarvoor 
overleg en samenwerking geindiceerd zijn, zullen aan het comité niet worden onthou-
den. 

Met algehele instemming heeft een en ander zijn beslag gekregen. 

PROVINCIALE RAAD VOOR DE VOLKSGEZONDHEID IN 

DRENTHE VOOR FLUORIDERING 

De Provinciale Raad voor de Volksgezondheid in de Provincie Drenthe heeft zich in de 
vergadering van 29 mei 1962 eenstemmig uitgesproken vóór fluoridering van het drink-
water, nadat de Raad zich van de verschillende hieraan verbonden aspecten op de 
hoogte had gesteld, o.a. door middel van het Rapport „Cariëspreventie met fluoriden", 
door de Gezondheidsraad uitgebracht aan de Minister van Sociale Zaken en Volksge-
zondheid, de voorlichting door de Commissie Voorlichting inzake Fluoridering van 
Drinkwater door genoemde Minister ingesteld, de voordrachten gehouden op de Eerste 
Drentse Provinciale Gezondheidsdag en de desbetreffende literatuur. 

De Raad is van mening, gezien het grote belang voor de gezondheid van de Drentse 
bevolking, met name ter verkrijging van een gezonder gebit, te moeten adviseren, te 
bevorderen, dat in de Provincie Drenthe zo spoedig mogelijk tot fluoridering van het 
drinkwater zal worden overgegaan. 
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